
BRM.0002.6.2020 

 P r o t o k ó ł  nr  XXV/2020 

sesji Rady Miejskiej Inowrocławia, 

odbytej 19 czerwca 2020 r.  w trybie zdalnym 
(z wykorzystaniem  środków porozumiewania się na odległość) 

 

................................................................................................................................. 

 

Ad 1. Otwarcie sesji i stwierdzenie kworum. 
 

Tomasz Marcinkowski, Przewodniczący Rady Miejskiej o godz. 10
00

 otworzył 

sesję Rady Miejskiej Inowrocławia i po powitaniu radnych oraz zaproszonych 

gości stwierdził, iż w sesji uczestniczy 22 radnych, co wobec ustawowego składu 

Rady wynoszącego 23 osoby, stanowi kworum pozwalające na podejmowanie 

prawomocnych decyzji i uchwał.  
 

Listy obecności radnych oraz zaproszonych gości stanowią załączniki nr 1 i 2 do 

protokołu. 
 

Sesji przewodniczył:  Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI 

Na sesję spóźnił się radny:  Jarosław Mrówczyński (10.05) 

  Jacek Tarczewski (10.05) 

Nieobecny na sesji:  Maciej Basiński 

Sekretarz obrad:  Elżbieta Jardanowska  

Ad 2. Propozycje zmian do porządku obrad. 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Czy ktoś chciałby wnieść propozycje zmian do porządku obrad? Nie widzę  

chętnych do zabrania głosu.  
 

Wysoka Rado, w związku z wnioskiem Zastępcy Prezydenta Miasta 

Inowrocławia z 12 czerwca 2020 r., dotyczącym umieszczenia w porządku obrad 

dzisiejszej sesji dodatkowego projektu uchwały, proponuję włączenie do 

porządku obrad punktu: 
 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia zasad i trybu 

korzystania z parkingu działającego w systemie „parkuj i jedź” przy ul. 

Magazynowej  

w Inowrocławiu. 
 

Projekt uchwały został przekazany radnym za pośrednictwem poczty 

elektronicznej oraz gońców w dniu 15 czerwca 2020 r.  
 

Przystępujemy do głosowania: 
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  Kto jest za przyjęciem proponowanej zmiany? 
 

1. Głosowanie 1 - za przyjęciem proponowanej zmiany – ujęcie w porządku 

obrad: „Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia zasad i trybu 

korzystania z parkingu działającego w systemie „parkuj i jedź” przy  

ul. Magazynowej w Inowrocławiu”.  
 

Wynik głosowania: za -  20, przeciw – 0, wstrzym. się – 0. 
 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik  nr 3 do protokołu. 
 

Wysoka Rado, przegłosowaną zmianę proszę umieścić w punkcie 14 porządku 

obrad. Tym samym w pozostałych punktach porządku obrad ulegnie zmianie 

numeracja. 
 

Stwierdzam, że Rada obradować będzie zgodnie z przesłanym porządkiem obrad, 

uwzględniającym przyjętą zmianę. 

_____________________________________________________________ 
 

Porządek obrad:  

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie kworum. 

2. Propozycje zmian do porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołów XXII, XXIII i XXIV sesji Rady Miejskiej 

Inowrocławia.  

4. Wybór sekretarza obrad. 

5. Informacja o pracy Prezydenta Miasta Inowrocławia, w tym z wykonania 

uchwał Rady Miejskiej Inowrocławia. 
 

6. Rozpatrzenie „Raportu o stanie Miasta Inowrocławia za rok 2019”: 
 

a)  wystąpienie Naczelnika Wydziału Inwestycji, Rozwoju Gospodarczego  

i Funduszy  Europejskich, 

b)  wystąpienie Przewodniczącego Rady Miejskiej Inowrocławia,  

c)  debata nad raportem o stanie gminy, 

(zgodnie z art. 28aa ust. 6, 7 i 8 ustawy z dnia 8 marca 1990 r.  

o samorządzie gminnym w debacie nad raportem o stanie gminy 

mieszkańcy gminy mogą zabierać głos. Mieszkaniec, który chciałby 

zabrać głos składa do Przewodniczącego Rady Miejskiej Inowrocławia  

pisemne zgłoszenie, poparte podpisami – co najmniej 50 osób. Zgłoszenie 

składa się najpóźniej w dniu poprzedzającym dzień, na który zwołana 

została sesja, podczas której ma być przedstawiany raport o stanie gminy. 

Mieszkańcy są dopuszczani do głosu według kolejności otrzymania przez 

Przewodniczącego Rady zgłoszenia. Liczba mieszkańców mogących 

zabrać głos w debacie wynosi 15). 

d)  rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia Prezydentowi Miasta 

Inowrocławia wotum zaufania: 

 wystąpienie Przewodniczącego Rady Miejskiej Inowrocławia, 

 zapytania do projektu uchwały i dyskusja, 
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 głosowanie. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za rok 2019: 

 wystąpienie Skarbnika Miasta Inowrocławia, 

 wystąpienie Przewodniczącej Komisji Budżetu i Finansów, 

 wystąpienie Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej, 

 zapytania do projektu uchwały i dyskusja, 

 głosowanie. 
 

 (sprawozdanie wraz z dodatkowymi materiałami zostało przekazane  

w terminie wcześniejszym). 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia absolutorium dla 

Prezydenta Miasta Inowrocławia z tytułu wykonania budżetu za rok 2019: 
 

 wystąpienie Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej, 

 zapytania do projektu uchwały i dyskusja, 

 głosowanie. 
 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

budżetu Miasta Inowrocławia na rok 2020: 

 wystąpienie Skarbnika Miasta Inowrocławia, 

 wystąpienie Przewodniczącej Komisji Budżetu i Finansów, 

 zapytania do projektu uchwały i dyskusja, 

 głosowanie. 
 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Miasta Inowrocławia na lata 2020-2033: 
 

 jak w punkcie 9. 
 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia średniej ceny jednostki 

paliwa w gminie Miasto Inowrocław na rok szkolny 2020/2021: 

 wystąpienie Naczelnika Wydziału Oświaty i Sportu, 

 wystąpienie Przewodniczącej Komisji Oświaty i Kultury, 

 wystąpienie Przewodniczącej Komisji Budżetu i Finansów, 

 zapytania do projektu uchwały i dyskusja, 

 głosowanie. 
 

12. Przedstawienie Sprawozdania z działalności Straży Miejskiej Inowrocławia 

za rok 2019: 

 wystąpienie Komendanta Straży Miejskiej Inowrocławia, 

 wystąpienie Przewodniczącego Komisji Porządku Publicznego, 

Bezpieczeństwa Obywateli i Ochrony Środowiska, 

 dyskusja. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Miejskiego Planu 

Adaptacji do zmian klimatu Gminy Miasto Inowrocław do 2030 roku”: 

 wystąpienie Naczelnika Wydziału Gospodarki Komunalnej, Środowiska  

i Rolnictwa, 
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 wystąpienie Przewodniczącego Komisji Porządku Publicznego, 

Bezpieczeństwa Obywateli                              i Ochrony Środowiska, 

 wystąpienie Przewodniczącej Komisji Uzdrowiskowej,  

 wystąpienie Przewodniczącej Komisji Strategii i Promocji Miasta, 

 wystąpienie Przewodniczącej Komisji Budżetu i Finansów, 

 zapytania do projektu uchwały i dyskusja, 

 głosowanie. 
 

(z uwagi na znaczną obszerność materiału, załącznik do projektu uchwały 

został przesłany radnym drogą  e-mailową w postaci pliku PDF lub na płycie 

CD, z wersją papierową dokumentu można zapoznać się w Biurze Rady 

Miejskiej)  

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia zasad i trybu korzystania 

z parkingu działającego w systemie „parkuj i jedź” przy ul. Magazynowej  

w Inowrocławiu: 

 wystąpienie Naczelnika Wydziału Inwestycji, Rozwoju Gospodarczego  

i Funduszy Europejskich, 

 wystąpienie Przewodniczącego Komisji Ładu Przestrzennego, Gospodarki 

Nieruchomościami i Spraw Mieszkaniowych, 

 zapytania do projektu uchwały i dyskusja, 

 głosowanie. 
 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na darowiznę 

nieruchomości z zasobu Miasta Inowrocławia na rzecz Gminy Inowrocław: 

 wystąpienie Naczelnika Wydziału Gospodarki Przestrzennej  

i Nieruchomości, 

 wystąpienie Przewodniczącego Komisji Ładu Przestrzennego, Gospodarki 

Nieruchomościami i Spraw Mieszkaniowych, 

 zapytania do projektu uchwały i dyskusja, 

 głosowanie. 
 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie stwierdzenia, że miejscowy plan 

zagospodarowania przestrzennego nie narusza ustaleń studium uwarunkowań 

i kierunków zagospodarowania przestrzennego: 

 wystąpienie Naczelnika Wydziału Gospodarki Przestrzennej  

i Nieruchomości, 

 wystąpienie Przewodniczącego Komisji Ładu Przestrzennego, Gospodarki 

Nieruchomościami i Spraw Mieszkaniowych, 

 wystąpienie Przewodniczącej Komisji Uzdrowiskowej,  

 zapytania do projektu uchwały i dyskusja, 

 głosowanie. 
 

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia o sposobie realizacji, 

zapisanych w planie, inwestycji z zakresu infrastruktury technicznej 

należących do zadań własnych gminy oraz zasadach ich finansowania: 

 jak w punkcie 16. 
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18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego Miasta Inowrocławia dla obszaru 

położonego w rejonie ulic: Świętokrzyskiej, Solankowej, Zygmunta 

Wilkońskiego i alei Ratuszowej: 
 

 jak w punkcie 16. 
 

19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania  

z realizacji Miejskiej Strategii Rozwoju Transportu dla Miasta Inowrocławia 

do 2020 r. z uwzględnieniem Planu Mobilności Miejskiej Miasta 

Inowrocławia za 2019 r.: 
 

 wystąpienie Naczelnika Wydziału Dróg i Transportu, 

 wystąpienie Przewodniczącej Komisji Strategii i Promocji Miasta, 

 zapytania do projektu uchwały i dyskusja, 

 głosowanie. 
 

20. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia aktualizacji Planu 

zrównoważonego rozwoju publicznego transportu zbiorowego dla Miasta 

Inowrocławia: 
 

 jak w punkcie 19. 
 

21. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia 

przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządzającym jest 

Miasto Inowrocław oraz warunków i zasad korzystania z tych przystanków: 
 

 jak w punkcie 19. 
 

22. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wstępnej lokalizacji nowego 

przystanku komunikacyjnego na terenie Miasta Inowrocławia: 
 

 jak w punkcie 19. 
 

23. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie sposobu ustalania wysokości opłat 

dodatkowych z tytułu przewozu osób środkami komunikacji miejskiej, 

zabranych ze sobą do środka przewozu rzeczy lub zwierząt oraz opłaty 

manipulacyjnej: 
 

 wystąpienie Naczelnika Wydziału Dróg i Transportu, 

 wystąpienie Przewodniczącej Komisji Strategii i Promocji Miasta, 

 wystąpienie Przewodniczącej Komisji Budżetu i Finansów, 

 zapytania do projektu uchwały i dyskusja, 

 głosowanie. 
 

24. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie planu pracy Rady Miejskiej 

Inowrocławia na II półrocze 2020 r.: 

 wystąpienie Przewodniczącego Rady Miejskiej Inowrocławia, 

 zapytania do projektu uchwały i dyskusja, 

 głosowanie. 
 

25. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie planów pracy komisji Rady 

Miejskiej Inowrocławia na II półrocze 2020 r.: 
 

 jak w punkcie 24. 
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26. Wolne wnioski i informacje bieżące. 

27. Zakończenie obrad. 
 

Ad 3. Przyjęcie protokołów z XXII i XXIV sesji Rady Miejskiej 

Inowrocławia. 

 

Marcin Wroński – sekretarz obrad XXII sesji Rady Miejskiej: 

Poinformował, że protokół odzwierciedla przebieg sesji i wnosi o jego przyjęcie. 
 

Głosowanie  2 - Przyjęcie protokołu z XXII sesji Rady Miejskiej Inowrocławia: 
 

Wynik głosowania: za -  21, przeciw – 0, wstrzym. się – 0. 
 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik  nr 4 do protokołu. 

 

Jan Gaj – sekretarz obrad XXIV sesji Rady Miejskiej: 

Poinformował, że protokół odzwierciedla przebieg sesji i wnosi o jego przyjęcie. 
 

Głosowanie  3 - Przyjęcie protokołu z XXIV sesji Rady Miejskiej Inowrocławia: 
 

Wynik głosowania: za -  21, przeciw – 0, wstrzym. się – 0. 
 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik  nr 5 do protokołu. 
 

Ad 4.  Wybór sekretarza obrad. 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Na sekretarza obrad proponuję panią radną Elżbietę Jardanowską. 

Czy są inne propozycje? Nie widzę. Czy pani radna wyraża zgodę? 
 

Elżbieta Jardanowska – radna RMI: 

Tak, wyrażam zgodę. 
 

Głosowanie 4  -  Wybór sekretarza obrad (Maria Żukowska):  
 

Wynik głosowania: za -  20, przeciw – 0, wstrzym. się – 1. 
 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik  nr 6 do protokołu. 
 

Sekretarzem obrad została pani radna Elżbieta Jardanowska. 
 

Ad 5. Informacja o pracy Prezydenta Miasta Inowrocławia, w tym 

z wykonania uchwał Rady Miejskiej Inowrocławia. 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Informację tę otrzymaliście Państwo na piśmie wraz z materiałami na sesję. 

Zapytania do Informacji radni mogli i mogą składać na piśmie. 
 

Ad 6. Rozpatrzenie „Raportu o stanie Miasta Inowrocławia za rok 2019”: 
 

Michał Jaśtak – Naczelnik Wydziału Inwestycji, Rozwoju Gospodarczego  

i Funduszy Europejskich: 

Przedstawił „Raport o stanie Miasta Inowrocławia za rok 2019”. 

http://bip.inowroclaw.pl/bip_download.php?id=32309
http://bip.inowroclaw.pl/bip_download.php?id=32309
http://bip.inowroclaw.pl/bip_download.php?id=32314
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Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RM: 

Na podstawie art. 28aa ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym, 

Prezydent Miasta Inowrocławia przedstawia „Raport o stanie Miasta 

Inowrocławia za rok 2019”, który przed chwilą w sposób obszerny przedstawił 

nam pan Michał Jaśtak – Naczelnik Wydziału. Raport ten obejmuje 

podsumowanie działalności Prezydenta w roku 2019, w szczególności realizację 

polityk, programów i strategii, uchwał Rady Miejskiej Inowrocławia i budżetu 

obywatelskiego.  

Informuję, że wszystkie Komisje branżowe Rady Miejskiej Inowrocławia – 

pozytywnie  zaopiniowały „Raport o stanie Miasta Inowrocławia za rok 2019”.  
 

Do debaty nikt się nie zgłosił. 

W związku z tym, zamykam debatę nad raportem o stanie gminy. 
 

Przystępujemy teraz do rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie udzielenia 

Prezydentowi Miasta Inowrocławia wotum zaufania. 
 

Rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie udzielenia Prezydentowi Miasta 

Inowrocławia wotum zaufania. 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RM: 

Prezydent Miasta Inowrocławia przedstawił Radzie Miejskiej Inowrocławia 

,Raport o stanie Miasta Inowrocławia za rok 2019”.  
 

Zapytania do projektu uchwały i dyskusja:  

Do dyskusji nikt się nie zgłosił.  

Zamykam punkt zapytania do projektu uchwały i dyskusja.  

Poddaję pod głosowanie wniosek o podjęcie uchwały i udzielenie Prezydentowi 

Miasta Inowrocławia wotum zaufania.     
 

Przystępujemy do głosowania. 
 

Głosowanie 5  za podjęciem uchwały w sprawie udzielenia Prezydentowi Miasta 

Inowrocławia wotum zaufania. 
 

Wynik głosowania: za -  15, przeciw – 6, wstrzym. się – 0. 
 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik  nr 8  do protokołu. 
 

Rada Miejska Inowrocławia podjęła uchwałę nr XXV//254/2020 w sprawie 

udzielenia Prezydentowi Miasta Inowrocławia wotum zaufania. 
 

Stwierdzam, że Rada udzieliła wotum zaufania Prezydentowi Miasta. 
 

Ryszard Brejza – Prezydent Miasta: 

Serdecznie dziękuję Państwu za zaufanie wyrażone w tymże głosowaniu. Nie 

jestem nawet zaskoczony wynikami, ale raczej brakiem chęci do udawadniania 

przez tych, którzy głosowali przeciwko, że miasto Inowrocław nie skorzystało  

z tych szans rozwojowych jakie posiadało w ubiegłym roku. Wynika z tego, że 

Miasto wykorzystało wszystkie szanse rozwojowe. Jesteśmy Miastem 
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rozwijającym się, które dobrze gospodarowało środkami finansowymi jakie były 

w naszej dyspozycji. Z całego serca dziękuję tym radnym, którzy głosowali za 

przyjęciem tejże uchwały. Cieszę się również, że po raz drugi przygotowując 

raport o stanie naszego Miasta również przygotowaliśmy go w takiej wersji  

i w taki sposób w jaki był przez Państwa oczekiwany. Obiecuję, że będziemy 

realizować również tegoroczny budżet w stopniu optymalnym, a jest to budżet 

bardzo trudny ze względu na epidemię. Miasto Inowrocław jest miastem 

rozwijającym się i będzie miastem rozwijającym się, które skorzysta ze 

wszystkich szans rozwojowych i ze wszystkich środków finansowych jakimi 

dysponuje w tej chwili i jakimi będzie dysponowało w przyszłości.  

Dziękuję Państwu w imieniu własnym, ale przede wszystkim w imieniu 

pracowników Urzędu Miasta, pracowników jednostek organizacyjnych spółek 

miejskich, którzy swoją codzienną pracą zaświadczają jak ważny jest dla nich 

interes Miasta Inowrocławia i dalszy jego rozwój.       
 

Ad 7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za rok 2019. 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RM: 

Wysoka Rado, przystępujemy do rozpatrzenia sprawozdania z wykonania 

budżetu Miasta Inowrocławia za rok 2019  i oceny wykonania budżetu. 
 

Sprawozdanie wraz ze sprawozdaniami Biblioteki Miejskiej, Kujawskiego 

Centrum Kultury, Informacją o stanie mienia komunalnego Miasta Inowrocławia 

oraz pozostałymi dokumentami zostało radnym dostarczone w terminach 

określonych w przepisach. 
 

Grażyna Filipiak – Skarbnik Miasta Inowrocławia: 

Proszę na wstępie o dokonanie poprawek. 

Na arkuszu nr 9 załączonym do bilansu pod nazwą : „wyciąg z danych zawartych 

w załączniku - „informacja dodatkowa”. Tam w wierszu należy skreślić zapisaną 

kwotę, a wpisać zero. Następnie przedstawiła: 

1. Sprawozdanie z wykonania budżetu Miasta Inowrocławia za 2019 r.  

2. Informacja o stanie mienia komunalnego Miasta Inowrocławia za rok 2019. 

3. Sprawozdanie  z wykonania planu finansowego za 2019 r. Biblioteki 

Miejskiej im. Jana Kasprowicza w Inowrocławiu. 

4. Roczne sprawozdanie z wykonania planu finansowego Kujawskiego Centrum 

Kultury. 

5. Sprawozdanie finansowe za 2018 r. obejmujące:  

•  Bilans z wykonania budżetu jednostki samorządu terytorialnego.  

•  Bilans jednostki budżetowej i samorządowego zakładu budżetowego.  

•  Rachunek zysków i strat jednostki.    

• Zestawienie zmian w funduszu jednostki. 
 

Uchwała Nr 3/S/2020 Składu Orzekającego Nr 3 Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 25 marca 2020 r. w sprawie wyrażenia 
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opinii o przedłożonym przez Prezydenta Miasta Inowrocławia sprawozdaniu  

z wykonania budżetu Miasta za 2019 r. wraz z informacją o stanie mienia Miasta. 
 

Wypowiedź Skarbnika Miasta Inowrocławia stanowi załącznik nr 9  do 

protokołu. 
 

Maria Stępniowska – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów: 

Komisji Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt 

uchwały.  
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RM: 

Proszę o wystąpienie pana Waldemara Wąśniewskiego – Przewodniczącego 

Komisji Rewizyjnej i przedstawienie opinii dotyczącej wykonania budżetu przez 

ww. Komisję łącznie z opiniami pozostałych Komisji branżowych. 
 

Waldemar Wąśniewski – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej: 

Sprawozdania, o których mowa w uzasadnieniu do projektu uchwały były 

rozpatrywane przez Komisję Rewizyjną w dniu 21 maja 2020 r.  

Komisja Rewizyjna, jak i wszystkie pozostałe Komisje branżowe Rady Miejskiej 

wydały pozytywną opinię  o wykonaniu budżetu Miasta Inowrocławia za rok 

2019.  
 

Opinia Komisji Rewizyjnej o wykonaniu budżetu Miasta Inowrocławia  

za  2019 r. – stanowi załącznik nr  10  do protokołu. 
 

Opinie Komisji branżowych Rady Miejskiej stanowią załącznik nr 11 (plik)  

do protokołu. 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RM: 

Przystępujemy do rozpatrzenia przedstawionego sprawozdania i dokonania jego 

oceny.  
 

Zapytania do projektu uchwały i dyskusja:   

Nie było. 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RM: 

Zamykam punkt zapytania do projektu uchwały i dyskusja.  

Przystępujemy do głosowania. 
 

Głosowanie 6 - za podjęciem uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za rok 2019. 
 

Wynik głosowania: za -  16, przeciw – 5, wstrzym. się – 0. 
 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik  nr 12 do protokołu. 

Rada Miejska Inowrocławia podjęła uchwałę nr XXV/255/2020 w sprawie 

zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania 

budżetu za rok 2019. 
 

Ad 8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia absolutorium dla 

Prezydenta Miasta Inowrocławia z tytułu wykonania budżetu za rok 2019. 
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Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RM: 

Proszę o wystąpienie pana Waldemara Wąśniewskiego - Przewodniczącego 

Komisji Rewizyjnej i przedstawienie wniosku Komisji o udzielenie absolutorium. 
  

Waldemar Wąśniewski – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej: 

Informuję Państwa, że Komisja Rewizyjna Rady Miejskiej Inowrocławia 

wystąpiła do Rady Miejskiej z wnioskiem o udzielenie absolutorium 

Prezydentowi Miasta Inowrocławia z tytułu wykonania budżetu za rok 2018. 

Wniosek w sprawie absolutorium podlegał zaopiniowaniu przez Regionalną Izbę 

Obrachunkową i uzyskał pozytywną opinię w dniu 1 czerwca 2020 r. 

Jednocześnie proszę o wniesienie autopoprawki. W uzasadnieniu do projektu 

uchwały w 6 akapicie w wykropkowane miejsce proszę wpisać słowo 

„pozytywną”. 

Wniosek z opinią Komisji Rewizyjnej stanowi załącznik nr 13  do protokołu. 
 

Uchwała Nr 7/Kr/2019 Składu Orzekającego Nr 3 Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 10 maja 2019 r. w sprawie  opinii  

o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Inowrocławia w sprawie 

absolutorium dla Prezydenta Miasta Inowrocławia za 2018 r. stanowi załącznik 

nr 14  do protokołu. 
 

Zapytania do projektu uchwały i dyskusja:   

Głos zabrał radny:  Marcin Wroński. 
 

Marcin Wroński – radny RM: 

Zaskakująca była dla mnie wypowiedź pana Prezydenta, który stwierdził, że już 

dostał absolutorium jak jeszcze nie było głosowania. Widać jak wszystko jest 

zaplanowane, jaka jest rozpiska i jaki jest szablon jak radni koalicji mają 

głosować i nie podejmują decyzji z własnej nieprzymuszonej woli. To tytułem 

wstępu. 

Jeżeli chodzi o absolutorium to nie możemy zagłosować za absolutorium dla 

Prezydenta ponieważ ten budżet realizowany w roku 2019 jest praktycznie 

kontynuacją ostatnich 18 lat. Nie prowadzi to Miasta na tory szybkiego rozwoju  

i nie umożliwia nam wykorzystania wszystkich szans jakie dają fundusze 

rządowe czy też inne. Jest tak naprawdę w dalszym ciągu zadłużanie Miasta. Nic 

się nie robi w kierunku, żeby to zadłużenie zmniejszyć. 
 

(nagranie z obrad sesji zawierające pełną wypowiedź Radnego udostępniono na stronie 

internetowej: bip.inowroclaw.pl)  

 

W trybie ad vocem głos zabierali radni: 

Grzegorz Kaczmarek, Maria Stępniowska, Elżbieta Jardanowska, Ewa Kempska. 
 

Grzegorz Kaczmarek – radny RMI: 

Nie zgadzam się z wypowiedzią pana radnego Wrońskiego. Nikt tutaj niczego nie 

ustawia. Każdy głosuje tak jak chce. Chciałbym dodać i podkreślić, że każdy 

budżet to układ dochodów i wydatków na każdy rok. A podważanie autorytetu 

Regionalnej Izby Obrachunkowej ze strony pana radnego Wrońskiego jest nie na 
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miejscu. RIO składa się z ludzi kompetentnych, którzy w sposób prawidłowy ten 

budżet ocenili. W związku z tym protestuję przeciwko takim oskarżeniom.  
 

(nagranie z obrad sesji zawierające pełną wypowiedź Radnego udostępniono na stronie 

internetowej: bip.inowroclaw.pl)  
 

Marcin Wroński – radny RMI: 

Proszę Państwa, jest to rzecz niebywała. Pan radny Kaczmarek nawet nie wie nad 

jakim budżetem głosujemy. My głosujemy na budżetem z 2019 r., a wówczas 

pandemii koronawirusa w Polsce nie było, a radny Kaczmarek mówił o 2020 

roku.  
 

Maria Stępniowska – radna RMI: 

Nie chciałabym powielać wypowiedzi pana radnego Kaczmarka, ale oburzona, 

jak można zarzucać mi, że jestem sterowana? Panie Radny, to się nie godzi. 

Mogłabym również zadać Panu pytanie, na ile Pan się włączył w realizację 

budżetu  2019 r.? 
 

(nagranie z obrad sesji zawierające pełną wypowiedź Radnej udostępniono na stronie 

internetowej: bip.inowroclaw.pl)  
 

Elżbieta Jardanowska – radna RMI: 

Ja sobie pozwolę przemówić w imieniu wielu koleżanek. Po pierwsze panie radny 

Wroński mówi Pan, że ten nieprzygotowany, a ten nie przeczytał. Czy Panu się 

nigdy nie zdarzyło coś przeinaczyć? 

Następna sprawa. Powiedział Pan takie zdanie: „zgłaszamy się kiedy chcemy”, to 

ja Panu mówię, że jest Pan nieprzygotowany i nie zna Pan regulaminu 

prowadzenia sesji. Nie ma w nim zapisu, że radny może się zgłaszać kiedy chce. 

Ja wiem, że łatwo innym wytykać, ale zastanówmy się najpierw nad sobą, to po 

pierwsze.    
 

(nagranie z obrad sesji zawierające pełną wypowiedź Radnej udostępniono na stronie 

internetowej: bip.inowroclaw.pl)  
 

Ewa Kempska – radna RMI: 

Zwracam się do pana radnego Wrońskiego. 

Jest mi bardzo przykro, że pan Radny nas tutaj oczernia. Jestem pierwszą 

kadencję radną i nigdy nie pozwoliłabym na to, żeby ktoś mną sterował. Głosuję 

zawsze zgodnie ze swoim sumieniem. 
 

Marcin Wroński – radny RMI: 

Chciałbym się odnieść do wypowiedzi pani radnej Stępniowskiej, która zarzuciła, 

że opozycja nie ma swojego udziału w budżecie.  

Powiem tak. Jakbyśmy prześledzili interpelacje, które zgłaszamy, to one w 99 

procentach są negowane i lądują w tak zwanym koszu. Jest nam bardzo przykro, 

bo chcielibyśmy mieć większy wpływ, ale nie mamy możliwości.  

Natomiast jeśli chodzi o to co powiedziała pani radna Jardanowska odnośnie 

mojej uwagi co do zgłaszania na sesji. Potwierdzam, zgłaszamy się kiedy my 

chcemy, a nie wówczas kiedy nam ktoś mówi, że mamy się zgłaszać. Żadnych 

ataków personalnych z mojej strony nie było. Powiedziałem ogólnie o radnych 
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koalicji. Cieszy mnie również fakt, że tylu radnych zgłosiło się do wypowiedzi po 

moim wystąpieniu. Sprawdza się stare powiedzenie „uderz  w stół, a nożyce się 

odezwą”. 
 

Ryszard Brejza – Prezydent Miasta Inowrocławia: 

Pan radny Wroński powiedział przed chwilą, że „uderz w stół, a nożyce się 

odezwą”. Pozwolę sobie zwrócić uwagę, że tym uderzającym w stół jest moja 

skromna osoba, która wywołała ta debatę. Pan radny Wroński nie odezwałby się 

dziś prawdopodobnie w ogóle nad żadnym z tych punktów dotyczących 

rozliczenia za ubiegły rok gdybym nie zabrał głosu dziękując Państwu za 

udzielone zaufanie.  
 

(nagranie z obrad sesji zawierające pełną wypowiedź Prezydenta Miasta Inowrocławia 

udostępniono na stronie internetowej: bip.inowroclaw.pl)  
 

Marcin Wroński – radny RMI: 

Zabrałem głos na końcu, ponieważ ten punkt wynika z dwóch poprzednich. 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RM: 

Podsumowując chciałbym powiedzieć, że zachowujecie się Państwo  

irracjonalnie. Nie bierzecie udziału w dyskusji nad najważniejszymi 

dokumentami rozstrzygającymi wykonanie budżetu. Poza tym pan radny Wroński 

zapowiadał, że nie  zagłosujecie nad absolutorium dla Prezydenta Miasta.  

Ja przypomnę jakie są rozstrzygnięcia Regionalnej Izby Obrachunkowej, a także 

wojewódzkich sądów administracyjnych. Nie będę ich wszystkich tutaj 

przytaczał, ale one mówią krótko, że w tym punkcie ocena powinna ograniczyć 

się do tego, czy organ wykonawczy budżet wykonał, czy też nie. Jeśli nie było 

dyskusji, to tak naprawdę nie było podstawy dla radnych, żeby nie udzielić tego 

absolutorium. 

Druga sprawa, która się pojawiła i poruszyła tak zwaną koalicję rządzącą, to 

zarzut dotyczący głosowania. Każdy mierzy swoją miarą innych. Zapewniam 

Państwa, że my porozumiewamy się ze sobą przed każdą sesją  

i ustalamy pewne zachowania i to jest pełen sposób demokratyczny. Nasze 

zachowania na sesjach są konsekwencją naszych wcześniejszych ustaleń. Tak jest 

od początku kadencji.  

Przypomnę, ze wszyscy Państwo zapoznaliście się z następującymi 

dokumentami: 
 

Zamykam punkt zapytania do projektu uchwały i dyskusja.  
 

Przed głosowaniem przypomnę, że wszyscy zapoznali się z następującymi 

dokumentami: 

 wnioskiem Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium Prezydentowi 

Miasta Inowrocławia z tytułu wykonania budżetu za 2019 rok. 

 Uchwałą Nr 10/Kr/2020 Składu Orzekającego Nr 3 Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 1 czerwca 2020 r. w sprawie  opinii  

o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Inowrocławia w sprawie 

absolutorium dla Prezydenta Miasta Inowrocławia za 2019 r. 
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Przystępujemy do głosowania. 
 

Kto z Państwa jest za podjęciem uchwały i udzieleniem absolutorium dla 

Prezydenta Miasta Inowrocławia z tytułu wykonania budżetu za rok 2019? 
 

Głosowanie 7   za podjęciem uchwały w sprawie udzielenia absolutorium dla 

Prezydenta Miasta Inowrocławia z tytułu wykonania budżetu za rok 2019: 
 

Wynik głosowania: za -  16, przeciw – 6, wstrzym. się – 0. 
 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi  załącznik  nr 15  do protokołu. 
 

Rada Miejska Inowrocławia podjęła uchwałę nr XXV/256/2020 w sprawie 

udzielenia absolutorium dla Prezydenta Miasta Inowrocławia z tytułu wykonania 

budżetu za rok 2019. 
 

 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RM: 

Stwierdzam, że Rada udzieliła Prezydentowi Miasta Inowrocławia. Gratuluję  

w imieniu tych wszystkich radnych, którzy głosowali za.  
 

Ryszard Brejza –  Prezydent Miasta: 

Serdecznie dziękuję. 
 

Ad 9. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

uchwalenia budżetu Miasta Inowrocławia na rok 2020.  
 

Grażyna Filipiak – Skarbnik Miasta Inowrocławia: 

Na wstępie przedstawiła następujące poprawki do projektu uchwały: 

 Na str. 4 proszę wykreślić ostatni wiersz w paragrafie 2290. 

 Na str. 5 w paragrafie 2990 kwotę 30 974,83 zł  poprawić  na kwotę 

48 974,63 zł oraz kwotę 354 372, 53 zł zmienić na kwotę 372 372,53 zł. 

Następnie przedstawiła projekt uchwały.  
 

Maria Stępniowska – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów: 

Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt 

uchwały.  
 

Zapytania do projektu uchwały i dyskusja:  

Nie było. 
 

 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Zamykam punkt zapytania do projektu uchwały i dyskusja.  

Przystępujemy do głosowania. 
 

Głosowanie 8 – za podjęciem uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

uchwalenia budżetu Miasta Inowrocławia na rok 2020. 
 

Wynik głosowania: za -  16, przeciw – 6, wstrzym. się – 0. 
 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik  nr 16 do protokołu. 
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Rada Miejska Inowrocławia podjęła uchwałę nr XXV/257/2020 zmieniającą 

uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Miasta Inowrocławia na rok 2020. 
 

Ad 10. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Inowrocławia na lata 2020-2033. 
 

Grażyna Filipiak – Skarbnik Miasta Inowrocławia: 

Przedstawiła projekt uchwały. 
 

Maria Stępniowska – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów: 

Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt 

uchwały. 
 

Zapytania do projektu uchwały i dyskusja:  

Nie było. 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Zamykam punkt zapytania do projektu uchwały i dyskusja.  

Przystępujemy do głosowania. 
 

Głosowanie 9 – za podjęciem uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Inowrocławia na lata 2020-2033. 
 

Wynik głosowania: za -  16, przeciw – 4, wstrzym. się – 0. 
 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik  nr 17 do protokołu. 
 

Rada Miejska Inowrocławia podjęła uchwałę nr XXV/258/2020 zmieniającą 

uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Inowrocławia na 

lata 2020-2033. 
 

Ad 11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia średniej ceny 

jednostki paliwa w gminie Miasto Inowrocław na rok szkolny 2020/2021. 
 

Magdalena Kaiser – Naczelnik Wydziału Oświaty i Sportu: 

Przedstawiła projekt uchwały. 
 

Elżbieta Jardanowska – Przewodnicząca Komisji Oświaty i Kultury: 

Komisja pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały. 
 

 

Maria Stępniowska – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów: 

Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt 

uchwały.  
 

Zapytania do projektu uchwały i dyskusja:  

Głos zabrał radny Jacek Tarczewski. 
 

Jacek Tarczewski – radny RMI: 

Podane kwoty za litr paliwa są niezgodne z tym co jest w miesiącu czerwcu br. 

Obawiam się, że kolejne miesiące przyniosą podwyżkę, bo będziemy wracali do 

normowania i może to być potem krzywdzące dla tych rodziców, którym mamy 



15 
 

dokonać zwrotu kosztów poniesionych na dowóz dziecka do szkoły. Myślę, że 

jeżeli byłby drastyczny wzrost w górę to wówczas należałoby wnieść nową 

uchwałę.  
 

Magdalena Kaiser – Naczelnik Wydziału Oświaty i Sportu: 

Jeśli chodzi o ilość umów na dowóz dziecka do szkoły własnym transportem,  jest 

ich bardzo mało. Wszystkie prawie dzieci dowożone są naszym transportem, ale 

musieliśmy przyjąć jakąś datę i dlatego jest to 26 maja br. Jeżeli faktycznie 

będzie taki drastyczny wzrost, to wówczas się zastanowimy co zrobić.  
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Zamykam punkt zapytania do projektu uchwały i dyskusja.  

Przystępujemy do głosowania. 
 

Głosowanie 10 – za podjęciem uchwały w sprawie określenia średniej ceny 

jednostki paliwa w gminie Miasto Inowrocław na rok szkolny 2020/2021. 
 

Wynik głosowania: za -  20, przeciw – 0, wstrzym. się – 0. 
 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik  nr 18 do protokołu. 
 

Rada Miejska Inowrocławia podjęła uchwałę nr XXV/259/2020 w sprawie 

określenia średniej ceny jednostki paliwa w gminie Miasto Inowrocław na rok 

szkolny 2020/2021. 
 

Ad 12. Przedstawienie Sprawozdania z działalności Straży Miejskiej 

Inowrocławia za rok 2019. 
 

Zdzisław Feit – Komendant Straży Miejskiej Inowrocławia: 

Przedstawił sprawozdanie z działalności Straży Miejskiej Inowrocławia – 

załącznik nr 19  do protokołu. 
 

Grzegorz Piński – Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego, 

Bezpieczeństwa Obywateli i Ochrony Środowiska: 

Komisja pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały. 
 

Dyskusji: 

w dyskusji głos zabrała radna Lidia Stolarska. 
 

Lidia Stolarska – radna RMI: 

Otrzymaliśmy bardzo obszerne sprawozdanie. Na str. 9 w pkt. 5 została 

przedstawiona współpraca z mieszkańcami poszczególnych dzielnic z zarządów 

osiedli. Tutaj w imieniu zarządów osiedli chciałam podziękować … 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Nie ma więcej chętnych do zabrania głosu. Zamykam punkt dyskusja.  

Przystępujemy do kolejnego punktu porządku obrad. 
 

Ad 13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Miejskiego 

Planu Adaptacji do zmian klimatu Gminy Miasto Inowrocław do 2030 

roku”. 
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Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Z uwagi na znaczną obszerność materiału, załącznik do projektu uchwały został 

przesłany radnym drogą  e-mailową w postaci pliku PDF lub na płycie CD. 

Również z wersją papierową dokumentu można było się zapoznać w Biurze Rady 

Miejskiej.  
 

Urszula Marczewska – Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej, Środowiska 

i Rolnictwa: 

Przedstawiła projekt uchwały. 
 

Grzegorz Piński – Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego, 

Bezpieczeństwa Obywateli i Ochrony Środowiska: 

Komisja pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały. 
 

Ewa Kempska – Przewodnicząca Komisji Uzdrowiskowej: 

Komisja Uzdrowiskowa pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt 

uchwały. 
 

Ewa Podogrodzka – Przewodnicząca Komisji Strategii i Promocji Miasta: 

Komisja Strategii i Promocji Miasta pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 

projekt uchwały. 
 

Maria Stępniowska – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów: 

Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt 

uchwały.  
 

Zapytania do projektu uchwały i dyskusja:  

Nie było. 
 

Magdalena Golińska – Kierownik Zespołu Autorów Planu Adaptacji do zmian 

klimatu: 

W imieniu Zespołu, który opracowywał plan adaptacji do zmian klimatu dla 

miasta Inowrocławia chciałabym serdecznie podziękować za współpracę  

w opracowywaniu tego projektu i możliwość poznania Państwa miasto. 

Serdecznie dziękuję.   
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Zamykam punkt zapytania do projektu uchwały i dyskusja.  

Przystępujemy do głosowania. 
 

Głosowanie 11 – za podjęciem uchwały w sprawie przyjęcia „Miejskiego Planu 

Adaptacji do zmian klimatu Gminy Miasto Inowrocław do 2030 roku”. 
 

Wynik głosowania: za -  17, przeciw – 0, wstrzym. się – 2. 
 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik  nr 20 do protokołu. 
 

Rada Miejska Inowrocławia podjęła uchwałę nr XXV/260/2020 w sprawie 

przyjęcia „Miejskiego Planu Adaptacji do zmian klimatu Gminy Miasto 

Inowrocław do 2030 roku”. 
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Ryszard Brejza – Prezydent Miasta Inowrocławia: 

Serdecznie Państwu dziękuję za podjęcie tej uchwały. Jest to super ważna 

uchwała dla nas wszystkich, dla mieszkańców Inowrocławia. Podjęcie jej daje 

nam możliwość starania się o pozyskanie środków zewnętrznych.  
 

(nagranie z obrad sesji zawierające pełną wypowiedź Prezydenta Miasta Inowrocławia 

udostępniono na stronie internetowej: bip.inowroclaw.pl)  
 

Ad 14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia zasad i trybu 

korzystania z parkingu działającego w systemie „parkuj i jedź” przy  

ul. Magazynowej w Inowrocławiu. 
 

Michał Jaśtak – Naczelnik Wydziału Inwestycji, Rozwoju Gospodarczego  

i Funduszy Europejskich: 

Przedstawił projekt uchwały. 
 

Jacek Bętkowski – Przewodniczący Komisji Ładu Przestrzennego, Gospodarki 

Nieruchomościami i Spraw Mieszkaniowych: 

Komisji Ładu Przestrzennego, Gospodarki Nieruchomościami i Spraw 

Mieszkaniowych pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały. 
 

Zapytania do projektu uchwały i dyskusja:  

Nie było. 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Zamykam punkt zapytania do projektu uchwały i dyskusja.  

Przystępujemy do głosowania. 
 

Głosowanie 12 – za podjęciem uchwały w sprawie ustalenia zasad i trybu 

korzystania z parkingu działającego w systemie „parkuj i jedź” przy  
ul. Magazynowej w Inowrocławiu. 
 

Wynik głosowania: za -  15, przeciw – 0, wstrzym. się – 3. 
 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik  nr 21  do protokołu. 
 

Rada Miejska Inowrocławia podjęła uchwałę nr XXV/261/2020 w sprawie 

ustalenia zasad i trybu korzystania z parkingu działającego w systemie „parkuj  

i jedź” przy ul. Magazynowej w Inowrocławiu. 
 

Ad 15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

darowiznę nieruchomości z zasobu Miasta Inowrocławia na rzecz Gminy 

Inowrocław. 
 

Tomasz Łączkowski – Wydział Gospodarki Przestrzennej i Nieruchomości – 

Referat Planowania Przestrzennego: 

Przestawił projekt uchwały. 
 

Jacek Bętkowski – Przewodniczący Komisji Ładu Przestrzennego, Gospodarki 

Nieruchomościami i Spraw Mieszkaniowych: 

Komisji Ładu Przestrzennego, Gospodarki Nieruchomościami i Spraw 

Mieszkaniowych pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały. 
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Zapytania do projektu uchwały i dyskusja:  

Nie było. 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Zamykam punkt zapytania do projektu uchwały i dyskusja.  

Przystępujemy do głosowania. 
 

Głosowanie 13 – za podjęciem uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

darowiznę nieruchomości z zasobu Miasta Inowrocławia na rzecz Gminy 

Inowrocław. 
 

Wynik głosowania: za -  18, przeciw – 0, wstrzym. się – 1. 
 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik  nr 22  do protokołu. 
 

Rada Miejska Inowrocławia podjęła uchwałę nr XXV/262/2020 w sprawie 

wyrażenia zgody na darowiznę nieruchomości z zasobu Miasta Inowrocławia na 

rzecz Gminy Inowrocław. 
 

Ad 16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie stwierdzenia, że miejscowy 

plan zagospodarowania przestrzennego nie narusza ustaleń studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego. 

 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RM: 

Zanim przejdziemy do dalszego procedowania proponuję, ponieważ w porządku 

obrad mamy kolejno następujące po sobie trzy projekty uchwał, które dotyczą 

tego samego terenu, aby przedstawić je w jednym wystąpieniu oraz 

przedstawienie opinii Komisji Ładu Przestrzennego, Gospodarki 

Nieruchomościami i Spraw Mieszkaniowych dotyczącą tych trzech projektów 

uchwał również w jednym wystąpieniu. Czy wyrażają Państwo zgodę bez 

oficjalnego głosowania? 

Radni wyrazili zgodę bez oficjalnego głosowania.   
 

Tomasz Łączkowski – Wydział Gospodarki Przestrzennej i Nieruchomości – 

Referat Planowania Przestrzennego: 

Przedstawił trzy projekty uchwał ujętych w porządku obrad: 
 

 ad 16. w sprawie stwierdzenia, że miejscowy plan zagospodarowania 

przestrzennego nie narusza ustaleń studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego, 

 ad 17. w sprawie rozpatrzenia o sposobie realizacji, zapisanych w planie, 

inwestycji z zakresu infrastruktury technicznej należących do zadań 

własnych gminy oraz zasadach ich finansowania, 

 ad. 18. w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

Miasta Inowrocławia dla obszaru położonego w rejonie ulic: 

Świętokrzyskiej, Solankowej, Zygmunta Wilkońskiego i alei Ratuszowej. 
 

Jacek Bętkowski – Przewodniczący Komisji Ładu Przestrzennego, Gospodarki 

Nieruchomościami i spraw Mieszkaniowych: 

Komisja pozytywnie zaopiniowała przedstawione projekty uchwał. 
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Ewa Kempska –Przewodniczący Komisji Uzdrowiskowej: 

Komisja Uzdrowiskowa wstrzymała się od wydania opinii wszystkich trzech 

uchwał. 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RM: 

Przechodzimy teraz do punktu zapytania do projektów uchwał i dyskusji 

w odniesieniu do punktów porządku obrad 16, 17 i 18. 

Zamykam punkt zapytania do projektów uchwał i dyskusja.  

Przystępujemy do głosowania. 
 

Głosowanie 14 – za podjęciem uchwały w sprawie stwierdzenia, że miejscowy 

plan zagospodarowania przestrzennego nie narusza ustaleń studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego. 
 

Wynik głosowania: za -  14, przeciw – 0, wstrzym. się – 4. 
 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik  nr 23  do protokołu. 
 

Rada Miejska Inowrocławia podjęła uchwałę nr XXV/263/2020 w sprawie 

stwierdzenia, że miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego nie narusza 

ustaleń studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego. 
 

Ad 17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia o sposobie 

realizacji, zapisanych w planie, inwestycji z zakresu infrastruktury 

technicznej należących do zadań własnych gminy oraz zasadach ich 

finansowania. 
 

Głosowanie 15 – za podjęciem uchwały w sprawie rozpatrzenia o sposobie 

realizacji, zapisanych w planie, inwestycji z zakresu infrastruktury technicznej 

należących do zadań własnych gminy oraz zasadach ich finansowania. 
 

Wynik głosowania: za -  14, przeciw – 0, wstrzym. się – 4. 
 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik  nr 24  do protokołu. 
 

Rada Miejska Inowrocławia podjęła uchwałę nr XXV/264/2020 w sprawie 

rozpatrzenia o sposobie realizacji, zapisanych w planie, inwestycji z zakresu 

infrastruktury technicznej należących do zadań własnych gminy oraz zasadach 

ich finansowania. 
 

Ad 18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego Miasta Inowrocławia dla obszaru 

położonego w rejonie ulic: Świętokrzyskiej, Solankowej, Zygmunta 

Wilkońskiego i alei Ratuszowej. 
 

Głosowanie 16 – za podjęciem uchwały w sprawie miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego Miasta Inowrocławia dla obszaru położonego 

w rejonie ulic: Świętokrzyskiej, Solankowej, Zygmunta Wilkońskiego i alei 

Ratuszowej. 
 

Wynik głosowania: za -  14, przeciw – 0, wstrzym. się – 4. 
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Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik  nr 25  do protokołu. 
 

Rada Miejska Inowrocławia podjęła uchwałę nr XXV/265/2020 w sprawie 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Miasta Inowrocławia dla 

obszaru położonego w rejonie ulic: Świętokrzyskiej, Solankowej, Zygmunta 

Wilkońskiego i alei Ratuszowej. 
 

Ad 19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania  

z realizacji Miejskiej Strategii Rozwoju Transportu dla Miasta Inowrocławia 

do 2020 r. z uwzględnieniem Planu Mobilności Miejskiej Miasta 

Inowrocławia za 2019 r. 
 

Bogusława Mikołajczak – Naczelnik Wydziału Dróg i Transportu: 

W ramach autopoprawki na str. 3 w pkt. 9 po słowach: „Stare Miasto”  proszę 

wpisać w nawiasie (880 m).  

Następnie przedstawiła projekt uchwały. 
 

Ewa Podogrodzka – Przewodnicząca Komisji Strategii i Promocji Miasta: 

Komisja Strategii i Promocji Miasta pozytywnie zaopiniowała przedstawiony 

projekt uchwały. 
 

Zapytania do projektu uchwały i dyskusja:  

Nie było. 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RM: 

Zamykam punkt zapytania do projektów uchwał i dyskusja.  

Przystępujemy do głosowania. 
 

Głosowanie 17 – za podjęciem uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania  

z realizacji Miejskiej Strategii Rozwoju Transportu dla Miasta Inowrocławia do 

2020 r. z uwzględnieniem Planu Mobilności Miejskiej Miasta Inowrocławia za 

2019 r. 
 

Wynik głosowania: za -  17, przeciw – 0, wstrzym. się – 1. 
 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik  nr 26  do protokołu. 
 

Rada Miejska Inowrocławia podjęła uchwałę nr XXV/266/2020 w sprawie 

przyjęcia sprawozdania z realizacji Miejskiej Strategii Rozwoju Transportu dla 

Miasta Inowrocławia do 2020 r. z uwzględnieniem Planu Mobilności Miejskiej 

Miasta Inowrocławia za 2019 r. 
 

Ad 20. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia aktualizacji 

Planu zrównoważonego rozwoju publicznego transportu zbiorowego dla 

Miasta Inowrocławia. 
 

Bogusława Mikołajczak – Naczelnik Wydziału Dróg i Transportu: 

Przedstawiła projekt uchwały.  
 

Ewa Podogrodzka – Przewodnicząca Komisji Strategii i Promocji Miasta: 

Komisja Strategii i Promocji Miasta pozytywnie zaopiniowała przedstawiony 

projekt uchwały. 
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Zapytania do projektu uchwały i dyskusja:  

Nie było. 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RM: 

Zamykam punkt zapytania do projektów uchwał i dyskusja.  

Przystępujemy do głosowania. 
 

Głosowanie 18 – za podjęciem uchwały w sprawie przyjęcia aktualizacji Planu 

zrównoważonego rozwoju publicznego transportu zbiorowego dla Miasta 

Inowrocławia. 
 

Wynik głosowania: za -  19, przeciw – 0, wstrzym. się – 0. 
 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik  nr 27  do protokołu. 
 

Rada Miejska Inowrocławia podjęła uchwałę nr XXV/267/2020 w sprawie 

przyjęcia aktualizacji Planu zrównoważonego rozwoju publicznego transportu 

zbiorowego dla Miasta Inowrocławia. 
 

Ad 21. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającego uchwałę w sprawie 

określenia przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub 

zarządzającym jest Miasto Inowrocław oraz warunków i zasad korzystania  

z tych przystanków. 
 

Bogusława Mikołajczak – Naczelnik Wydziału Dróg i Transportu: 

Przedstawiła projekt uchwały.  
 

Ewa Podogrodzka – Przewodnicząca Komisji Strategii i Promocji Miasta: 

Komisja Strategii i Promocji Miasta pozytywnie zaopiniowała przedstawiony 

projekt uchwały. 
 

Zapytania do projektu uchwały i dyskusja:  

Nie było. 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RM: 

Zamykam punkt zapytania do projektów uchwał i dyskusja.  

Przystępujemy do głosowania. 
 

Głosowanie 19 – za podjęciem uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

określenia przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub 

zarządzającym jest Miasto Inowrocław oraz warunków i zasad korzystania  

z tych przystanków. 
 

Wynik głosowania: za -  19, przeciw – 0, wstrzym. się – 0. 
 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik  nr 28  do protokołu. 
 

Rada Miejska Inowrocławia podjęła uchwałę nr XXV/268/2020 zmieniającą 

uchwałę w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, których 

właścicielem lub zarządzającym jest Miasto Inowrocław oraz warunków i zasad 

korzystania z tych przystanków. 
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Ad 22. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wstępnej lokalizacji 

nowego przystanku komunikacyjnego na terenie Miasta Inowrocławia. 
 

Bogusława Mikołajczak – Naczelnik Wydziału Dróg i Transportu: 

Przedstawiła projekt uchwały.  
 

Ewa Podogrodzka – Przewodnicząca Komisji Strategii i Promocji Miasta: 

Komisja Strategii i Promocji Miasta pozytywnie zaopiniowała przedstawiony 

projekt uchwały. 
 

Zapytania do projektu uchwały i dyskusja:  

Nie było. 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RM: 

Zamykam punkt zapytania do projektów uchwał i dyskusja.  

Przystępujemy do głosowania. 
 

Głosowanie 20 – za podjęciem uchwały w sprawie wstępnej lokalizacji nowego 

przystanku komunikacyjnego na terenie Miasta Inowrocławia. 
 

Wynik głosowania: za -  19, przeciw – 0, wstrzym. się – 0. 
 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik  nr 29  do protokołu. 
 

Rada Miejska Inowrocławia podjęła uchwałę nr XXV/269/2020 w sprawie 

wstępnej lokalizacji nowego przystanku komunikacyjnego na terenie Miasta 

Inowrocławia. 
 

Ad 23. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie sposobu ustalania 

wysokości opłat dodatkowych z tytułu przewozu osób środkami komunikacji 

miejskiej, zabranych ze sobą do środka przewozu rzeczy lub zwierząt oraz 

opłaty manipulacyjnej. 
 

Bogusława Mikołajczak – Naczelnik Wydziału Dróg i Transportu: 

Przedstawiła projekt uchwały.  
 

Ewa Podogrodzka – Przewodnicząca Komisji Strategii i Promocji Miasta: 

Komisja Strategii i Promocji Miasta pozytywnie zaopiniowała przedstawiony 

projekt uchwały. 
 

Zapytania do projektu uchwały i dyskusja:  

Nie było. 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RM: 

Zamykam punkt zapytania do projektów uchwał i dyskusja.  

Przystępujemy do głosowania. 
 

Głosowanie 21 – za podjęciem uchwały w sprawie sposobu ustalania wysokości 

opłat dodatkowych z tytułu przewozu osób środkami komunikacji miejskiej, 

zabranych ze sobą do środka przewozu rzeczy lub zwierząt oraz opłaty 

manipulacyjnej. 
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Wynik głosowania: za -  16, przeciw – 1, wstrzym. się – 1. 
 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik  nr 30  do protokołu. 
 

Rada Miejska Inowrocławia podjęła uchwałę nr XXV/270/2020 w sprawie 

sposobu ustalania wysokości opłat dodatkowych z tytułu przewozu osób 

środkami komunikacji miejskiej, zabranych ze sobą do środka przewozu rzeczy 

lub zwierząt oraz opłaty manipulacyjnej. 
 

Ad 24. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie planu pracy Rady 

Miejskiej Inowrocławia na II półrocze 2020 r. 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Wysoka Rado, zgodnie z art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r.  

o samorządzie gminnym, rada gminy obraduje na sesjach zwoływanych przez 

przewodniczącego. 
 

Przepis § 20 ust. 1 Statutu Miasta Inowrocławia ustanowił wymóg uchwalania 

przez Radę Miejską półrocznych planów pracy, w których określić należy liczbę 

planowanych sesji oraz podstawowe tematy obrad. 
 

Otwieram punkt zapytania i dyskusja.  

 

Zapytania do projektu uchwały i dyskusja:  

Nie było. 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RM: 

Zamykam punkt zapytania do projektów uchwał i dyskusja.  

Przystępujemy do głosowania. 
 

Głosowanie 22 – za podjęciem uchwały w sprawie planu pracy Rady Miejskiej 

Inowrocławia na II półrocze 2020 r. 
 

Wynik głosowania: za -  19, przeciw – 0, wstrzym. się – 0. 
 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik  nr 31  do protokołu. 
 

Rada Miejska Inowrocławia podjęła uchwałę nr XXV/271/2020 w sprawie planu 

pracy Rady Miejskiej Inowrocławia na II półrocze 2020 r. 

 

Ad 25. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie planów pracy komisji 

Rady Miejskiej Inowrocławia na II półrocze 2020 r. 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Szanowni Państwo, zgodnie z art. 21 ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 r.  

o samorządzie gminnym, komisje podlegają radzie gminy, przedkładają jej plany 

pracy oraz sprawozdania z działalności. 
 

Przepis § 68 ust. 1 Statutu Miasta Inowrocławia skonkretyzował obowiązek 

komisji w zakresie przedkładania planów pracy stanowiąc, iż komisje opracowują  

i przedkładają Radzie projekty półrocznych planów pracy. 
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Uchwalenie wyżej wymienionych planów należy – zgodnie z § 68 ust. 2 Statutu 

Miasta,  do kompetencji Rady. 
 

Wszystkie komisje przedłożyły projekty półrocznych planów pracy. 
 

Zapytania do projektu uchwały i dyskusja:   

Głos zabrali radni:  Ewa Kempska, Elżbieta Jardanowska, Patryk Kaźmierczak, 

Ewa Podogrodzka, Grzegorz Kaczmarek, Waldemar Wąśniewski, Waldemar 

Kwiatkowski. 
 

Ewa Kempska – radna RMI: 

Wnoszę autopoprawkę do planu pracy Komisji Uzdrowiskowej. 

Proponuję, aby tematy z października przenieść na grudzień, a temat z grudnia 

przenieść na październik.  
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Proponowałbym również, aby temat z listopada pt.: „Analiza wpływów z tytułu 

opłaty uzdrowiskowej za I półrocze 2020 r.” wykreślić całkowicie, ponieważ 

temat z grudnia jest bardzo podobny i te tematy by się powielały.  

Mam również uwagę do tematu z grudnia pt.: „Plany inwestycyjne w zakładach 

lecznictwa uzdrowiskowego”. Kto miałby ten materiał przygotować? 

Elżbieta Jardanowska – radna RMI: 

Mam pewne wątpliwości co do tego tematu, a mianowicie, czy to chodzi o plany 

inwestycyjne Miasta w stosunku do zakładów leczniczych, czy plany 

inwestycyjne w zakładach leczniczych? Nie wyobrażam sobie, żeby poszczególne 

zakłady lecznicze mówiły nam co chcą zrobić. 

Pani Przewodnicząca Komisji, czy chodzi o to co Miasto planuje zrobić w tych 

uzdrowiskach?  
 

Ewa Kempska – radna RMI: 

Tu chodzi o sanatoria. 
 

Elżbieta Jardanowska – radna RMI: 

Wydaje mi się, że sanatoria nie będą mówić o działaniach, które miałyby 

przyciągnąć kuracjuszy.  
 

Grzegorz Kaczmarek – radny RMI: 

Każda firma ma swoją strategię i nie będzie ujawniała swoich zamiarów. 
  
Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Widzę, że więcej radnych ma takie same wątpliwości jak ja. Chodzi mi również  

o temat przeniesiony na październik pt.: „Informacja na temat firm i podmiotów 

gospodarczych zanieczyszczających środowisko w naszym mieście”, o jakie 

zanieczyszczenia chodzi i skąd dane na ten temat? Kto te dane przygotuje? 
 

Patryk Kaźmierczak – radny RMI: 

Również podzielam obawy i zastanawiam się jakimi kryteriami mielibyśmy 

wyznaczyć te firmy, które zanieczyszczają środowisko i pod jakim kątem? Kto 

miałby te materiały przygotować?  
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(nagranie z obrad sesji zawierające pełną wypowiedź Radnego udostępniono na stronie 

internetowej: bip.inowroclaw.pl)  

 

Ewa Podogrodzka – radna RMI: 

Odnośnie tego tematu, o którym przed chwilą mówił pan radny Patryk 

Kaźmierczak, można by ten temat inaczej sformułować. Mamy przecież Wydział 

Gospodarki Komunalnej, Środowiska i Rolnictwa, który informacje na ten temat 

powinien mieć. A jeśli nie ma to może się zwrócić o takie dane do 

Wojewódzkiego Inspektora Ochrony Środowiska i będzie mógł przygotować 

materiał na ten temat.  

Odnośnie planów inwestycyjnych w zakładach lecznictwa uzdrowiskowego mogę 

powiedzieć, że Komisja miała spotkanie z zakładami lecznictwa uzdrowiskowego 

i tam była mowa o różnych przedsięwzięciach tych zakładów. Wiadomo, że  

w szczegółach nikt nie będzie mówił o swoich planach, ale taki ogólny zarys co 

proponowałyby, aby przyciągnąć kuracjuszy, to chybaby przekazały taką 

informację.  
 

(nagranie z obrad sesji zawierające pełną wypowiedź Radnej udostępniono na stronie 

internetowej: bip.inowroclaw.pl)  

Grzegorz Kaczmarek – radny RMI: 

Reasumując te wypowiedzi chciałbym powiedzieć, że każde sanatorium  

w Inowrocławiu posiada tzw.  ulotkę informacyjną o swoich działaniach, ale 

szczegółów żaden zakład nie zdradzi. 
 

(nagranie z obrad sesji zawierające pełną wypowiedź Radnego udostępniono na stronie 

internetowej: bip.inowroclaw.pl)  
 

Waldemar Wąśniewski – radny RMI: 

Ja nie jestem przedsiębiorcą, ale wydaje mi się, że między przedsiębiorcami jest 

konkurencja, więc postawilibyśmy ich w bardzo niekomfortowej sytuacji 

wymuszając ujawnianie jakiś swoich planów.  
 

Waldemar Kwiatkowski – radny RMI: 

Mam pewne wątpliwości dotyczące tematu na październik „Informacja na temat 

firm i podmiotów gospodarczych zanieczyszczających powietrze w naszym 

mieście w 2019 r.”. Czy podanie do publicznej wiadomości będzie zgodne  

z prawem jeżeli podamy nazwy firm i podmiotów gospodarczych? Mam tutaj 

wątpliwości, ponieważ sesja jest transmitowana i materiały są dostępne na bipie,  

a ta informacja musiałaby być tam zawarta. 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Mam pytanie do pani Naczelnik Urszuli Marczewskiej w związku z planem pracy 

Komisji Uzdrowiskowej. 

W październiku w planie pracy Komisji jest proponowany następujący temat: 

„Informacja na temat firm i podmiotów gospodarczych zanieczyszczających 

powietrze w naszym mieście w 2019 r.”.  
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Tutaj pojawiła się wątpliwość, czy ten temat nie jest zbyt ogólny? Czy mamcie 

takie dane, czy jako Wydział możecie przygotować takie materiały? Czy taki 

materiał można upowszechnić?  
 

Urszula Marczewska – Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej, Środowiska 

i Rolnictwa: 

Jakim miałabym się kluczem posłużyć, żeby wyznaczyć o jakie przedsiębiorstwa 

chodzi i czym zanieczyszczają środowisko. Są przecież zanieczyszczenia wody, 

gleby, powietrza, czy hałas.  Takie informacje możemy pozyskać z WIOŚ-u, ale 

nie wiem czy oni mi te informacje szybko udostępnią. Mieliśmy już takie 

doświadczenie, że na informacje czekaliśmy nawet dwa miesiące. Ja muszę 

wiedzieć konkretnie o jakie zanieczyszczenie chodzi. My w Wydziale nie mamy 

takich informacji.  
 

Ewa Kempska – radna RMI: 

Chodzi o zanieczyszczenia komunikacyjne w strefie uzdrowiskowej. 
 

Urszula Marczewska – Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej, Środowiska 

i Rolnictwa: 

Czyli powietrza? 
 

Ewa Kempska – radna RMI: 

Tak. 
 

Urszula Marczewska – Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej, Środowiska 

i Rolnictwa: 

To są dane z WIOŚ-u i ze stacji, która znajduje się w Solankach, ale to też będą 

informacje za rok poprzedni. 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Czyli zrodził się temat na październik, który brzmiałby tak: „Informacja na temat 

firm i podmiotów gospodarczych zanieczyszczających powietrze w naszym 

mieście w 2019 r.”. Pani Naczelnik jest w stanie się do tego materiału odnieść?  
 

Urszula Marczewska – Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej, Środowiska 

i Rolnictwa: 

Będziemy pozyskiwać informacje z WIOŚ-u. 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Czyli mamy ten temat rozwiązany. Czy tematy grudniowe pozostawiamy?  
 

Ewa Kempska – radna RMI: 

Tak, pozostają. 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Podsumowując, wrzesień pozostaje bez zmian. W październiku zmodyfikowany 

temat: „Informacja na temat firm i podmiotów gospodarczych 

zanieczyszczających powietrze w naszym mieście w 2019 r.”. W listopadzie 
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pozostaną dwa tematy tj. „Opiniowanie projektu budżetu Miasta Inowrocławia na 

2021 r.” i „Ustalenie planu pracy Komisji na I półrocze 2021 r.”. A na grudzień są 

te tematy, które zostały przesunięte z października.  

Czy dla Państwa czytelna jest ta forma, którą przeczytałem planu pracy Komisji 

Uzdrowiskowej? 

Nie ma więcej chętnych do zabrania głosu. Zamykam dyskusję i przystępujemy 

do głosowania.  
 

Głosowanie 23 – za podjęciem uchwały w sprawie planów pracy komisji Rady 

Miejskiej Inowrocławia na II półrocze 2020 r. 
 

Wynik głosowania: za -  18, przeciw – 0, wstrzym. się – 1. 
 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik  nr 32  do protokołu. 
 

Rada Miejska Inowrocławia podjęła uchwałę nr XXV/272/2020 w sprawie 

planów pracy komisji Rady Miejskiej Inowrocławia na II półrocze 2020 r. 

 

Ad 26. Wolne wnioski i informacje bieżące. 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Czy w tym punkcie ktoś z Państwa chciałby przedstawić informacje lub złożyć 

wnioski dotyczące organizacji prac Rady i komisji lub miejsca i czasu ważnych 

dla Miasta uroczystości lub imprez? (§ 40 ust. 1 Statutu Miasta).  
 

Ewa Kempska – radna RMI: 

Chciałabym zaproponować, aby wszystkie materiały na sesję Rady Miejskiej  

i komisje otrzymywać tylko w formie elektronicznej a nie papierowej. Musimy 

oszczędzać papier, a tym bardziej, że w tej chwili mamy tablety i nie powinno 

być z tym problemu.  
 

Grzegorz Kaczmarek – radny RMI: 

Popieram moją przedmówczynię, trzeba oszczędzać. 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Wychodząc naprzeciw oczekiwaniom Państwa postaram się sprostać temu  

w możliwie najszybszym czasie. 
 

Grzegorz Olszewski – radny RMI: 

Powiem tak. W swoim życiu zawodowym tworzyłem wiele dokumentów, ale 

zdecydowanie wolę dokument w wersji papierowej. Jest on zdecydowanie 

czytelniejszy i tutaj pozwolę sobie nie zgodzić z moimi przedmówcami, żeby 

odejść zupełnie od wersji papierowej, i tylko zachować wersję elektroniczną.   
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Oczekiwania jak widać są różne, zobaczymy co przyniesie czas.                                       
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Ad 27. Zakończenie obrad. 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, zamykam XXV sesję Rady 

Miejskiej Inowrocławia.  
 

Sesja trwała od godz. 10
00

 do godz. 13
05

. 

 

Przewodniczący 

Rady Miejskiej Inowrocławia 

 

Tomasz Marcinkowski 

Sekretarz obrad: 

 

Elżbieta Jardanowska 

 
 

Protokółowała: Maria Legwińska 

 

 

Nagranie z obrad sesji oraz imienne wykazy głosowań radnych udostępniono w Biuletynie 

Informacji Publicznej: bip.inowroclaw.pl  


